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1. Mötets öppnande 

Mötet öppnas. 
 



 

 
 

Protokoll 
Sida 2 (6) 

Protokoll från Skarpnäcks stadsdelsnämnds 
pensionärsråd 
 

2. Fastställande av dagordning  
Föreslagen dagordning fastställs.   

 
3. Val av justerare 

Leif Karlsson och Leif Johansson 
  
4. Föregående protokoll 

Rådet godkänner förgående protokoll.  
 
5. Förvaltningen rapporterar 
 
Karin Bülow informerar om Biologiska mångfaldens dag på söndag 
22 maj, där bland andra PRO Kärrtorp kommer att delta. Frukt och 
bär-kartan lanseras.  
 
Det är viss försening gällande utegymmet för seniorer i 
Kärrtorpsparken, detta på grund av att entreprenören har projekt 
som behöver slutföras först men också påverkan av 
omvärldsfaktorer såsom priser och tillgång varor. Parkingenjör 
Peter Mellin har skickat med frågan till rådet huruvida det finns 
intresse för rådet att lämna synpunkter inför utformandet av 
seniorgymmet. Rådet är positiva till förslaget.  
 
Stadsdelskampen genomfördes i samarbete mellan Skarpnäcks och 
Farstas förebyggande verksamheter för seniorer. Dagen 
genomfördes den 11 maj på Farsta IP med cirka 200 personer som 
deltog i olika aktiviteter som boule, 400 meter löpning, 
tipspromenad och en match i gåfotboll. Glädjande nog vann 
Skarpnäcks lag gåfotbollen med 4-0. Arrangemanget var lyckat och 
vi planerar att genomföra detta årligen. 
 
Silviacertifieringen genomfördes den 2 maj på demensenheterna på 
Hemmet för gamla, verksamheten fick ta emot certifikatet och alla 
medarbetare fick sina utbildningsdiplom. Detta firades med kaffe 
och tårta för boende och personal. Certifieringen gäller i tre år och 
sedan görs repetitionsutbildningar och uppföljande utvärdering 
innan enheten får ett nytt certifikat. Äldreomsorgen tittar nu på 
möjligheter att certifiera ytterligare verksamheter under 2022. 
 
Under maj månad pågår årets verksamhetsuppföljningar, i år är det 
främst hemtjänstverksamheter som följs upp. Uppföljningarna 
kommer att redovisas i en bilaga till tertialrapport 2. 
 
Skarpnäcks stadsdelsförvaltnings stadsdelsdirektör, Maria Laxvik, 
har fått ett nytt uppdrag. Hon blir tillförordnad IT-direktör i 
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Stockholms stad från den 1 juni. Tillförordnad stadsdelsdirektör i 
Skarpnäck blir Karin Bülow vilket kommer innebära att även 
avdelningen för äldreomsorg får en tillförordnad avdelningschef 
från den 1 juni och en bit in på hösten. 
 
En fråga ställdes av rådsmedlem varför protokoll från KPR inte 
kommer med utskicket av handlingar inför pensionärsrådets möten. 
Julia och Karin kollar upp detta och återkommer.  
 
 
6. Frågor inför nämndsammanträdet 24 maj 

 
§ 7  
Tertialrapport 1 2022 för Skarpnäcks stadsdelsnämnd  
Karin Bülow meddelar att stadsdelen i stora delar uppnår de mål 
som är satta. I dagsläget har vi ett nämndmål som rapporteras gult 
istället för grönt, och det är trygghetsmålet. Bakgrunden till detta är 
de skjutningar som varit. Tre indikatorer rapporteras som uppnås 
delvis, det gäller avhysningar, kontinuiteten i hemtjänsten där 
årsmålet är 10 personer på 14 dagar, och en indikator rörande 
ekonomiskt bistånd.  
 
Fråga ställdes från rådsmedlem huruvida de geografiska områdena i 
hemtjänsten spelar in i utfallet av antalet personal som besöker en 
och samma person och om geografiska indelningen har förändrats. 
Karin meddelade att långa resvägar för personalen mellan olika 
brukare innebär att planeringen behöver justeras för att brukarna ska 
få hjälp i rätt tid, och det kan innebära att det blir olika personer. 
När personalen kan hålla sig inom det geografiska orådet så kan vi 
öka kontinuiteten. Karin påpekar också att förvaltningen arbetar för 
att minska antalet timanställningar till förmån för längre 
anställningar.  
 
§ 8 
Rutiner för Lex Sarah 
Rådets allmänna uppfattning är att rutinerna är formulerade väl.  
Karin meddelade att förvaltningen efter den revision som varit har 
ändrat rapporteringssätt för Lex Sarah från att ha redovisats i 
tertialrapporter till att nu redovisas i verksamhetsplanen, och att 
processkartan reviderats.  
 
§ 9 
Kommande bebyggelse av Skärgårdsskogen 
(svar på medborgarförslag) 
Rådet har inga synpunkter.  
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§ 10 
Installera hörslinga i föreningslokalen i Björkhagen 
(svar på medborgarförslag) 
Rådet anser att ärendet är väldigt angeläget och ställer sig positivt 
till förslaget. Det påpekas även att det finns lagkrav på området.  
Karin Bülow informerade att finns olika typer av lösningar för 
hörhjälpmedel, exempelvis portabla lösningar som är mycket bättre 
idag än vad de var för ett antal år sedan. Förvaltningen tittar på flera 
lösningar för vad som blir bäst i just Björkhagen.  
 
§ 11 
Stockholm stads strategi för fritidsbåtlivet 
(svar på remiss från kommunstyrelsen) 
Rådet har inga synpunkter.  
 
§ 12  
Flyktingmottagande med anledning av händelseutvecklingen i 
Ukraina 
(svar på remiss från kommunstyrelsen) 
Rådsmedlem påpekade att det är av stor vikt att stat, kommun och 
stadsdelar lever upp till de förväntningar om stöd som finns bland 
medborgare som själva ställt upp i ett tidigt skede med hjälp till 
ukrainska flyktingar med exempelvis boende.  
 
En fråga ställdes gällande skrivning om väl upparbetat samarbete 
med civilsamhället och pensionärsorganisationer och vad detta 
innefattar i sammanhanget. Karin gav exemplet att den öppna 
mötesplats på Skarpnäcksfältet som används, är i samma lokal som 
PRO använder varför det finns en automatisk beröringspunkt mellan 
pensionärsorganisationen och det arbete som sker inom ramen för 
mottagandet. Karin lyfte även perspektivet om vikten av att 
pensionärsorganisationer kan finnas som en resurs för seniora 
flyktingar som kan få möta personer som är på samma plats i livet. 
Det kan även finnas exempelvis pensionerade lärare som kan hjälpa 
personer som kommer till stadsdelen. Karin meddelade att det dock 
hittills inte kommit några seniora flyktingar till stadsdelen som 
förvaltningen har kännedom om, och att de utgör en mycket liten 
andel av de som kommit till Sverige.  
 
Exempel lyftes även från rådet gällande samarbete med 
Volontärbyrån som upplevdes som positivt, men att få äldre 
kommer till föreningarna. Rådet uppmärksammade även att få icke-
svenskar söker sig till pensionärsorganisationerna och att det vore 
positivt om fler skulle engagera sig. Faktorer som ansågs bidra till 
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detta var språksvårigheter men också att många som kommer till 
Sverige kanske söker sig till föreningar för landsmän. Det 
diskuterades även kring projekt där yngre och äldre får mötas, även 
med olika etnisk bakgrund, och vilken potential som ligger i sådana 
möten att skapa inkludering och förståelse.  
 
§ 13 Inkomna medborgarförslag enligt lista 
Gällande det medborgarförslag som innehåller lista på 
trygghetsskapande åtgärder lyfte flera medlemmar perspektiv som 
de ansåg saknades och de hade önskat fanns mer av i förslaget, 
såsom föräldrars närvaro och ansvar, samt att mer resurser bör 
läggas på barn redan från förskoleåldern och att de som fyllt 18 år 
är myndiga personer. En synpunkt som framfördes var att 
stadsdelen i sina skrivningar snarare bör använda ordet ”stadsdel” 
än ”förort” i beskrivningen av stadsdelsområdet. Karin Bülow 
meddelade att svar på medborgarförslaget kommer till 
nämndsammanträdet den 16 juni, och lyfte perspektivet att det stora 
samhällsengagemanget ses som positivt. I förvaltningen finns en 
uppgift att även beskriva vad som redan händer i stadsdelen. Karin 
informerade att verksamheten för unga vuxna (målgruppen 18-25) 
framförallt är till för de som står utanför arbete och studier, men att 
det är en prioriterad fråga att satsa på insatser för barn i ung ålder. 
 
Karin informerade även att det finns välfungerande samarbeten 
mellan olika parter kring trygghetsfrågor inom ramen för LOSAM. 
Många samhällsaktörer har viktiga roller att spela, det lyftes även 
från rådsmedlemmar att också religiösa samfund kan ha en 
betydelsefull roll.  
 
§ 14 – 17 
Rådet har inga synpunkter.  
 
7. Rapporter 
Leif Johansson rapporterade från det senaste KPR-mötet i 
landstingshuset. Leif informerade att förändringar kommer att ske 
avseende vårdcentralerna och husläkarmottagningarna fram till år 
2024, där planen är att varje stadsdel ska ha en vårdcentral som har 
ett huvudansvar för området. Samordnande vårdcentralen är idag i 
Björkhagen. Karin Bülow meddelade att det är ett pågående arbete 
mellan staden och regionen.  
 
Leif meddelade vidare att ett nytt lagförslag väntas gällande 
vårdgarantin som anknyter till att vårdcentralerna ska specialiseras.  
Leif informerade även att Dalen har en ny upphandling för geriatrin,  
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God kapacitet rapporterades från regionen gällande IVA platser 
med 20 % ledig kapacitet, samt att personalsituationen för 
sommaren var ordnad. Operationer sker enligt rapporten varje dag i 
veckan för att komma ikapp.  
 
Rådet diskuterade även frågan om färdtjänst och bristande 
tillgänglighet för längre resor. Exempel gavs gällande situationer då 
personer fått höra att det inte finns några bilar tillgängliga, men 
också situationer där personer kan ha svårt att veta när bilen 
kommer och då till och med gå miste om färdtjänsten för att 
chauffören redan lämnat platsen. Frågan ställdes om det inte går att 
göras i egen regi inom stadsdelen.  
 
8. Övriga frågor- *balanslistan 
 
Tjänstgörande ordförande riktade på rådets vägnar ett tack till Karin 
Bülow för ett mycket bra arbete med pensionärsrådet samt önskade 
henne all framgång i det nya arbetet som tillförordnad 
stadsdelsdirektör.  
 
Justeras: 
 
Leif Karlsson, tjänstgörande ordförande  
 
Leif Johansson  
 
Sekreterare Julia Ögren  
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